Α` ΚΛΙΣΗ ΤΩΝ ΟΥΣΙΑΣΤΙΚΩΝ
Περιλαμβάνει ονόματα:
Αρσενικά σε - ης και – ας			θηλυκά σε – α και - η						
ὁ στρατιώτ - ης	    ὁ νεανί - ας			ἡ ὥρ - α	 ἡ ψυχ - ή


ΑΡΣΕΝΙΚΟ
	
	ΕΝΙΚΟΣ
	ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ

	Ονομ.
	ὁ
	στρατιώτ-ης
	νεανί-ας
	οἱ
	στρατιῶτ-αι
	νεανί-αι

	Γεν. 
	τοῦ
	στρατιώτ-ου
	νεανί-ου
	τῶν
	στρατιωτ-ῶν
	νεανι-ῶν

	Δοτ.
	τῷ
	στρατιώτ-ῃ
	νεανί-ᾳ
	τοῖς
	στρατιώτ-αις
	νεανί-αις

	Αιτ.
	τὸ
	στρατιώτ-ην
	νεανί-αν
	τοὺς
	στρατιώτ-αις
	νεανί-ας

	Κλητ.
	ὦ
	στρατιῶτ-α
	νεανί-α
	ὦ
	στρατιῶτ-αι
	νεανί-αι







ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 
Από τα αρσενικά που λήγουν σε – ης σχηματίζουν την κλητική του ενικού σε – α (όχι σε – η)
Όσα λήγουν σε – της, π.χ. ὁ στρατιώτης
Τα σύνθετα (με β` συνθετικό ρήμα) σε – άρχης (ὦ γυμνασιάρχα)
     - μέτρης (ὦ αρχαιομέτρα)
     - πώλης (ὦ βιβλιοπῶλα)
    - τρίβης (ὦ παιδοτρίβα)
    - ώνης (ὦ τελῶνα)
    - λάτρης (ὦ εἰδωλολάτρα)
· Το όνομα δεσπότης σχηματίζει την κλητική ενικού ὦ δέσποτα

ΘΗΛΥΚΟ
	
	ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ
	ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ

	Ονομ.
	ἡ
	στρατι-ά
	ὥρ-α
	αἱ
	στρατι-αί
	ὧρ-αι

	Γεν. 
	τῆς
	στρατι-ᾶς
	ὥρ-ᾳς
	τῶν
	στρατι-ῶν
	ὡρ-ῶν

	Δοτ.
	τῇ
	στρατι-ᾷ
	ὥρ-ᾳ
	ταῖς
	στρατι-αῖς
	ὥρ-αις

	Αιτ.
	τὴν
	στρατι-άν
	ὥρ-αν
	τὰς
	στρατι-άς
	ὥρ-ας

	Κλητ.
	ὦ
	στρατι-ά
	ὥρ-α
	ὦ
	στρατι-αί
	ὧρ-αι


· Το –α παραμένει σε όλες τις πτώσεις του ενικού:
· Όταν στην ονομαστική ενικού – πληθυντικού πριν από το -α έχει:
· φωνήεν (στρατιά)
· ρ (ὥρα)
· Το -α αυτό είναι μακρόχρονο και λέγεται καθαρό α
· Η κατάληξη –ας είναι πάντοτε μακρόχρονη
· Στον πληθυντικό είναι οι ίδιες καταλήξεις!!!!

	
	ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ
	ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ

	Ονομ.
	ἡ
	γλῶσσ-α
	ψυχ-ή

	αἱ
	γλῶσσ-αι
	ψυχ-αί

	Γεν. 
	τῆς
	γλώσσ-ης
	ψυχ-ῆς

	τῶν
	γλωσσ-ῶν
	ψυχ-ῶν

	Δοτ.
	τῇ
	γλώσσ-ῃ
	ψυχ-ῇ

	ταῖς
	γλώσσ-αις
	ψυχ-αῖς

	Αιτ.
	τὴν
	γλῶσσ-αν
	ψυχ-ήν

	τὰς
	γλώσσ-ας
	ψυχ-άς

	Κλητ. 
	ὦ
	γλῶσσ-α
	ψυχ-ή

	ὦ
	γλῶσσ-αι
	ψυχ-αί


· Όταν πριν από το – α της κατάληξης έχουν σύμφωνο (εκτός του ῥ) σχηματίζουν τη γενική και τη δοτική ενικού σε – ης και - ῃ αντίστοιχα
π.χ. ἡ μέλισσα			τῆς μελίσσης
						τῇ   μελίσσῇ
ΣΗΜΕΙΩΣΗ!!!!     Στα ουσιαστικά α` κλίσης:
· [bookmark: _GoBack]Η γενική πληθυντικού τονίζεται στη λήγουσα και περισπάται σε: αρσενικά, θηλυκά
1

